

أ.د. شوقي محمد حسن جبر

جامعة المنصورة-كلية العلوم-الكيمياء
الأبحاث 21



المؤهلات العلمية

- حاصل على الدكتوراه في 1970 في تخصص كيمياء فيزيائية في روسيا
- حاصل على بكالوريوس بدرجة ممتاز مع مرتبة الشرف في 1963 في تخصص الكيمياء في مصر

المناصب الإدارية

- مدير مركز تطوير الأداء الجامعي من 04-12-2005 إلى 31-07-2011
- نائب رئيس الجامعة للدراسات العليا والبحوث والعلاقات الثقافية من 24-11-2001 إلى 31-07-2003
- رئيس مجلس القسم من 09-08-2000 إلى 23-11-2001

الجوائز والمكافآت

- جائزة الجامعة التقديرية في 01-01-2004 من جامعة المنصورة

الندوات والمؤتمرات

- Cumene Cracking over Al-Deficient Zeolite من 15-10-1986 إلى 18-10-1986 في اميس/California
- Uptake of Copper Zinc Cadmium and Lead from Fresh Water by Acrylonitrile-Carbon Composite من 05-08-1986 إلى 10-08-1986 في اميس/Antwerp
- Cracking Activity of Dealuminated Y-Zeolites من 01-01-1985 إلى 03-01-1985 في اميس/California
- Studies on the Dehydrocyclization of N-Octane and Gasoline over Chromia Alumina-Potossa-Saudi Arabia من 01-03-1980 إلى 04-03-1980 في اميس/Saudi Arabia
- Studies on the Kinetics of Cyclohexane Dehydrogenation over Platinized Charcoal Catalysts من 20-09-1973 إلى 24-09-1973 في مصر/cairo
- Study of the Effect of the Chemical Composition of Synthetic Zeolites on the Propylene Conversion من 28-05-1972 إلى 30-05-1972 في اميس/Algeria

الأبحاث العلمية

1. Adsorption of Anionic and Cationic Dyes from Aqueous Solutions by Metal Organic Frameworks: Equilibrium and Kinetics Study (2022)
أ.د. Shawky Mohamed Hassan Gabr, أ.م.د. Amr Awad Ebrahim Ahmed Mohamed Yousef, دعاء احمد محمد على كسبه
International Journal of Modern Chemistry (9), 111-126
2. Preparation characterization and pH-metric measurements of 4-hydroxysalicylidenechitosan Schiff-base complexes of Fe(III) Co(II) Ni(II) Cu(II) Zn(II) Ru(III) Rh(III) Pd(II) and Au(III) (2011)
Ian Bulter, نيفين عبد الجواد عنان, سحر ابراهيم حامد مصطفى, شوقي محمد حسن جبر, Emman Saad
3. Preparation And Characterization Of New Chitosan 24-Dihydroxybenzaldehyde Schiff-Base Complexes; Catalytic Epoxidation Of 1-Hexene In Presence Of H2O2 (2010)
شوقي محمد حسن جبر, نيفين عبد الجواد عنان, Emman Saad, Ian Bulter, سحر ابراهيم حامد مصطفى
4. Modification of Nickel Supported silica surface by PVA polymer (2007)
شوقي محمد حسن جبر
5. Adsorption structure and catalytic properties of Cr2O3 – AlPO4 catalysts. (2003)
A. Mohammady, عوض ابراهيم أحمد محمد, السيد عبد العظيم الشرقاوي, شوقي محمد حسن جبر
6. Structure texture and catalytic properties of Pd/SiO2 catalysts (1996) :
عوض ابراهيم أحمد محمد, شوقي محمد حسن جبر, سهير عبد الحكم ابراهيم شيهه
7. Cyclohexane Conversion on Nickel/Silica Catalysts: The Influence of Metal Loading and Preparation Procedure. (1993)
H.M. Farag, عوض ابراهيم أحمد محمد, سهير عبد الحكم ابراهيم شيهه, شوقي محمد حسن جبر
8. Structural Characterization of Nickel/Silica Catalysts (1993)
عوض ابراهيم أحمد محمد, سهير عبد الحكم ابراهيم شيهه, H.M. Farag, شوقي محمد حسن جبر
9. Metal-loaded silica catalysts for dehydrogenation of cycloparaffins (1991)
شوقي محمد حسن جبر, سهير عبد الحكم ابراهيم شيهه, عوض ابراهيم أحمد محمد
10. METAL-LOADED SILICA CATALYSTS FOR DEHYDROGENATION OF CYCLOPARAFFINS (1991)
سهير عبد الحكم ابراهيم شيهه, شوقي محمد حسن جبر, عوض ابراهيم أحمد محمد
11. Isopropanol conversion on metal-loaded silica catalysts. (1990)
عوض ابراهيم أحمد محمد, شوقي محمد حسن جبر, سهير عبد الحكم ابراهيم شيهه
12. Structural characterization of metal-loaded silica catalysis. (1989)
سهير عبد الحكم ابراهيم شيهه, محمد على مرسى, شوقي محمد حسن جبر, عوض ابراهيم أحمد محمد

13. Structural characterization of metal-loaded silica catalysis. (1989)
عوض ابراهيم أحمد محمد, سهير عبد الحكم ابراهيم شوقي محمد حسن جبر, محمد على مرسى على
14. Structural and textural properties of Pt-Al₂O₃ and Mo-Al₂O₃ catalysts in relation to their dehydrogenation activities. (1984)
شوقي محمد حسن جبر, عبد الفتاح محمد محمد عبد الله يوسف, عوض ابراهيم أحمد محمد
15. Isopropanol conversion on difunctional catalysts (1984)
عوض ابراهيم أحمد محمد, عبد الفتاح محمد محمد عبد الله يوسف, شوقي محمد حسن جبر
16. Studies of dehydrogenating catalysts 1: Structural and textural properties of some dehydrogenating catalysts (1981)
ثريا النبرواي, شوقي محمد حسن جبر, عبد الفتاح محمد محمد عبد الله يوسف, عوض ابراهيم أحمد محمد
17. Studies on the inhibition of aluminum dissolution by some hydrazine derivatives. (1979)
عوض ابراهيم أحمد محمد, A.O. Baghlaf, شوقي محمد حسن جبر, Y. A. Elawady
18. Effect of preliminary irradiation of NiY and MnX zeolites on their catalytic activity in propylene • conversion (1969)
شوقي محمد حسن جبر, Kuznetsov O.I., Shawky M. Hassan, and Berezovskaya E.N.
19. () Conversion of propylene in the presence of synthetic zeolites
Panchenkov G.M, Kuznetsov O.I, شوقي محمد حسن جبر
20. () Catalytic activity of synthetic zeolites in the propylene conversion process
Panchenkov G.M, Kuznetsov O.I, شوقي محمد حسن جبر
21. () Textural and catalytic properties of some modified Y-zeolites
شوقي محمد حسن جبر
-